Period 2　Starting out & Understanding ideas—Language points

1.In 641, Songtsen Gampo, ruler of the Tubo Kingdom, had the Potala Palace built for Princess Wencheng of the Tang Dynasty, whom he was soon to marry.
公元641年，吐蕃统治者松赞干布为即将迎娶的唐代文成公主修建了布达拉宫。

2.Even more than 600 years after it was built, the Forbidden City is still managing to serve up surprises.　即使在建成600多年后，故宫仍然能给人们带来惊喜。
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 [学生用书P66]
Ⅰ.核心词汇·练通
根据课文语境及汉语提示写出正确的单词
1．one way to convince you　一种可以说服你的方法

2．His ships were loaded with china, silk, tea
他的船只装载了瓷器、丝绸、茶叶

3．strengthen harmonious relations with these countries and regions    加强与这些国家和地区的友好关系

4．dismiss the records of these voyages as legends
    将这些航行记录视为传说而不予理会

5．insist on searching for a direct sea route
    坚持寻找一条直达的航线

6．depart from Spain    离开西班牙

7．The men on board were in panic．
    船上的人惊慌失措。

8．the shores they had reached were of the Caribbean
    他们到达的海岸是加勒比海的海岸

9．Captain James Cook    詹姆斯·库克船长

Ⅱ.拓展词汇·用活
根据提示写出相应的单词
1．strengthen vt.& vi.加强，增强→strength n．体力，力量；强项→strong adj.强壮的

2．proof n．证据；证明→prove v．证明；证实

3．acknowledge vt.承认(权威、地位)；承认(属实)；(公开)感谢→acknowledgement n．承认；致谢

4．influential adj.有很大影响力的→influence vt.& n．影响

5．financial adj.财政的，金融的，财务的→finance n．资金，财政，金融vt.提供资金→financially adv.财政上地

6．shortage n．不足，短缺→short adj.短的，不足的，短缺的
7．subsequent adj.随后的，后来的→subsequently adv.后来，随后

8．astonish v．使十分惊讶，使吃惊→astonishing adj.令人感到惊讶的→astonished adj.感到惊讶的→astonishment n．惊讶

Ⅲ.重点短语·再现
根据语境及汉语提示填入合适的短语
1．You will hurt others if you say what you think, regardless__of(不顾) other people's feelings.

2．I am doing a project on__behalf__of(代表) my school about global warming.

3．Allowing__for (考虑到) the bad weather, we should set off right now.
4．The park extends as__far__as(远到) the river behind the mountain. 

5．Artificial intelligence has already had__an__impact__on(影响) our lives in many ways.

6．He insisted__on(坚持) walking me to the station to see me off.

7．If you have time, pay__a__visit__to(参观) the local museum. 

8．His income reached a__total__of(总数) $100，000. 
Ⅳ.重点句型·呈现
根据课文语境及汉语提示补全句子
1．the way＋定语从句
We move in Time the same way that__we__move__in__the__other__three__dimensions(我们在其他三维空间中移动).

2．where引导定语从句
In the countries and regions where__Zheng__He__set__foot(郑和踏上的), legends have been passed on about this great explorer. 
3．which引导定语从句
His voyages opened a new chapter of the Age of Exploration, a period which__witnessed__many__important__geographical__findings(见证了许多重要的地理发现).
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　[学生用书P67]
[词汇知识过关]
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 convince　vt.使相信；使确信；说服
(教材P29) “It's clear，” he said, “that there is only one way to convince you.” 

“很明显，”他说，“只有一种方法可以说服你。”
(1)convince sb.to do sth.　　　
说服某人做某事
convince sb.of sth.
使某人相信某事
convince sb.that...
使某人相信……
(2)convinced adj.
确信的；深信的
be convinced of...
确信……；相信……
be convinced that...
确信……
(3)convincing adj.
令人信服的
①The picture convinces me that it is even more important to be a good daughter than a good student.

这幅图画让我深信做一个好女儿比做一个好学生更重要。

②There is now convincing evidence that smoking causes lung cancer.

现在有令人信服的证据证明吸烟导致肺癌。

[练通]——单句语法填空
(1)We are convinced (convince) that the 2022 Beijing Winter Olympic Games will be a great success.

(2)His speech was so convincing (convince) that everyone present believed what he said.

(3)(2020·天津卷7月)He convinced the police department to__allow(allow) him to set up a couple of “chat benches” in two of their local parks.

[写美]——词汇/句式升级
(4)(普通表达)I believe honesty is important. It will contribute to building a warm and harmonious society.

(高级表达)I am__convinced__of the importance of honesty, which__will__contribute__to building a warm and harmonious society. (定语从句)
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 on behalf of　代表(或代替)；为帮助；为了
(教材P30)Between 1405 and 1433, on behalf of the Ming Dynasty, Zheng He made a total of seven voyages. 
1405年至1433年间，郑和代表明朝总共进行了七次航行。
(1)on behalf of sb.＝on sb.'s behalf　代表某人
(2)represent v.    
代表；象征；表示
(3)stand for    
代表；象征；支持
①Our team, apart from regular training, will join in a variety of activities, such as participating in some national competitions on behalf of our school.

我们的队伍除了定期训练外，还会参加各种各样的活动，比如代表学校参加一些全国性的比赛。

②PRC stands for the People's Republic of China.

PRC代表中华人民共和国。

③I know who you are and whom you represent.

我知道你是谁并且代表谁。

[写美]——完成句子
(1) (2021·浙江卷1月) 我谨代表我们学校对您的来访表示诚挚的欢迎。

On__behalf__of__our__school,__I would like to convey my sincere welcome for your visiting.
 (2)五星红旗代表我们的国家。

The five­star red flag stands__for__our__country．
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 load　vt.& vi.装载；加重　n．负担；负荷物(尤指沉重的)
(教材P30)His ships were loaded with china, silk, tea and other treasures as gifts for foreign rulers, and the fleet paid friendly visits to more than 30 countries and regions.
他的船只装载了瓷器、丝绸、茶叶和其他珍品，作为送给外国统治者的礼物，船队对30多个国家和地区进行了友好访问。
(1)loads of＝a load of　　　　
很多的
take a load off one's mind    
打消某人的顾虑
(2)load sth.with...    
用……装载某物
①Even though I have loads of/a load of schoolwork to do, I'll spend some free time taking exercise so that I can keep fit and energetic.

尽管我有许多作业要做，我也会花一些业余时间锻炼身体，这样我就能保持健康和精力充沛。
②It takes a load off my mind to leave the child in your charge.

把孩子托付给你我就放心了。

[练通]——单句语法填空
(1)Standing on the bank, the children watched the ship loaded(load) with all kinds of goods.

(2)Some students complain that they are loaded with too much homework.

[写美]——完成句子
(3)由于学业负担重，几乎所有的青少年都盼望走出学校去度过快乐的假期。

With__a__heavy__work__load,__almost all teenagers look forward to having happy holidays from school.
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 strengthen　vt.加强；巩固；使坚强　vi.变强
(教材P30)Zheng He's efforts helped develop and strengthen harmonious relations with these countries and regions, exposing foreign people to Chinese culture, and allowing the Chinese to better understand overseas lands.
郑和的努力有助于发展和加强与这些国家和地区的友好关系，让外国人了解中国文化，也让中国人更好地了解海外国家。
strength n.　　　　　　　　
力气；体力；优势
build up one's strength    
强身健体
strengths and weaknesses    
优点和缺点
①The aim of the meeting is to strengthen the relationship between the two countries.

会议的目的是加强两国之间的关系。
②(2020·新高考山东卷)Write a poem about how courage, determination, and strength have helped you face challenges in your life.

写一首关于勇气、决心和力量如何帮助你面对生活中的挑战的诗。

[练通]——单句语法填空
(1)One idea is that sleep helps us (to)__strengthen(strength) new memories.

(2)As a matter of fact, each of us has our own strengths (strength) and weaknesses.

[写美]——完成句子
(3)(全国卷Ⅲ)为了强身健体， 我们经常组织各种各样的活动，例如打篮球和乒乓球。

To__build__up__our__strength,__we often hold all kinds of activities, such as playing basketball and table tennis.
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adj.＋­(e)n→v.的常见例子：
weak 虚弱的→weaken 削弱，减弱
deep 深的→deepen 加深
wide 宽的→widen 加宽
sharp 锋利的→sharpen (使)变得锋利
ripe 成熟的→ripen (使)成熟
loose 松的，宽大的→loosen 解开，松开
short 短的→shorten (使)变短
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 acknowledge　vt.承认(属实、权威等)；(公开)感谢
(教材P30)Zheng He's accomplishments are now widely acknowledged, and he is remembered as one of China's most influential explorers.
郑和的成就现在被广泛认可，他作为中国最有影响力的探险家之一而被世人铭记。
(1)acknowledge eq \b\lc\{(\a\vs4\al\co1(doing/having done...承认做了……,...as/to be...    承认……是……)) 
It is widely/generally acknowledged that... 
　　　　　　　　　　　……是大家公认的。
(2)acknowledgement n.    承认；感谢
①The country has acknowledged taking/having taken every means to fight against the virus.

这个国家承认已经采取了一切手段来对抗该病毒。

②In the end, the young man had to acknowledge that he had stolen the car.

最后，那个年轻人不得不承认他偷了那辆车。

[练通]——单句语法填空
(1)I couldn't write what other people had said without acknowledging (acknowledge) them. 

(2)With no solid evidence, he refused to acknowledge stealing (steal) the lady's purse.

[写美]——一句多译
她是世界上公认的最卓越的钢琴家之一。
(3)She is__generally__acknowledged__to__be one of the greatest pianists in the world.

(4)It__is__generally__acknowledged__that she is one of the greatest pianists in the world.
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 influential　adj.有很大影响力的；有支配力的
(教材P30) Zheng He's accomplishments are now widely acknowledged, and he is remembered as one of China's most influential explorers.
郑和的成就现在被广泛认可，他作为中国最有影响力的探险家之一而被世人铭记。
influence v.　　　　　　
影响；对……有影响
　　 n.    
影响；作用；有影响力的人(物)
be influenced by    
受……的影响
have an influence on...    
对……有影响
under the influence of...    
在……的影响下
①Louis Armstrong was one of the most influential artists in the history of music.

路易斯·阿姆斯特朗是音乐史上最有影响力的艺术家之一。

②Violent programmes on television may have a bad influence on children.

电视上的暴力节目可能会对儿童产生不良影响。
③Under their influence, he becomes greatly interested in stories of travel and adventure.
在他们的影响下，他开始对游记和历险故事很感兴趣。

[练通]——单句语法填空
(1)(2020·新高考山东卷)To test the effect of social influence on eating habits, the researchers conducted two experiments.
(2)He committed the crime under the influence of drugs.

(3)(2021·全国卷甲)They are likely to be influenced by social beliefs.

(4)Television was developed nearly 100 years ago, influencing(influence) our life ever since. 

[写美]——句式升级
(5)(普通表达)He was influenced by a friend, and took up painting.
(高级表达)Influenced__by__a__friend,__he took up painting.(过去分词短语作状语)
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 insist　vi. & vt.坚持；坚决要求
(教材P31) Columbus insisted on searching for a direct sea route to the East Indies by sailing across the Atlantic Ocean. 

哥伦布坚持通过横渡大西洋来寻找一条直达东印度群岛的航线。
(1)insist(坚决要求/主张) that...，从句用虚拟语气；
(2)insist(坚持说/认为) that...，从句用陈述语气；
(3)insist on (sb.) doing sth.意为“坚持(某人)做某事”。
①(2020·全国卷Ⅲ)But she insists on us eating healthy food.　但她坚持要我们吃健康食品。

②She insisted that the boy had stolen her wallet and he (should) be sent to the police station.　她坚持说那个男孩偷了她的钱包，并坚决要求把他送到警察局。
[练通]——单句语法填空
(1)He also insisted that they(should)____leave(leave) enough space for children.

(2)I wanted to walk to the station，but he insisted on driving(drive) me there.

(3)My husband and I insisted that our children were(be) old enough to make their beds.

[image: image11.png]





 panic　n.惊慌；恐慌　vi.& vt.(panicked，panicked)(使)惊慌，(使)惊慌失措
(教材P31) The men on board were in panic.

船上的人惊慌失措。
(1)get into a panic　　　　　
惊慌失措(表动作)
in a panic    
惊慌失措地
in a state of panic    
处于惊慌状态
(2)panic sb.into doing sth.    
使某人因惊慌而做某事
①She got into a panic when she thought her son might be lost.

当她想到她儿子可能会迷路时，她惊慌失措。

②When you are in danger, don't panic.

当你处境危险时，不要惊慌。 

[练通]——单句语法填空
(1)(2021·浙江卷1月)I got into a panic as I pressed firmly against the table and moved my head around trying to find the right angle.

(2)The children panicked(panic) when they realized they were lost in the forest.

[写美]——完成句子
(3)每当人们在惊恐失措的时候做出决定，结果往往都不太美妙。

Whenever__people__make__decisions__when__they__are__in__panic,__the consequences are rarely pretty.
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 regardless　adv.不管，不顾
(教材P31)Regardless of all the challenges, Columbus managed to keep everyone out of danger with his knowledge and bravery across the ocean. 
不论挑战如何，哥伦布设法凭借自己的知识和勇敢确保每个人都平安越过海洋。
regardless of　　　　　　　
不管，不顾
despite＝in spite of    
尽管
①Nobody has the right to spit in the street regardless of their social position or age.

不管社会地位或年龄如何，没人有权利当街吐痰。

②He always considers himself as the center, regardless of other people's feelings.

他总是以自我为中心，不顾别人的感受。

[练通]——单句语法填空
(1)(2019·北京卷)Regardless of the weather or the distance, Paul Wilson will make sure low­income students in his neighbourhood arrive at their college classes on time.

(2)In spite of the bad weather, they still went shopping.
[写美]——完成句子
(3)除此之外，网络使调查和投票无论在时间上还是空间上变得容易、方便了。

In addition, the Internet makes surveying and voting easy and convenient, regardless__of__time__and__space．
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despite(＝in spite of)为介词，后接名词、代词或动名词作让步状语，不接从句(what 从句除外)；而 though、although 及 as 是从属连词，引导让步状语从句。
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 astonish　v.使十分惊讶，使吃惊
 (教材P33)The records show that the visitors were astonished by how rich and technologically advanced the Ming Dynasty was. 

记录显示，游客们对明朝的财富和技术的先进性感到惊讶。
(1)It astonishes/astonished sb. that...

令某人惊讶的是……
(2)astonishing adj.
令人感到惊讶的
astonished adj.
感到惊讶的
be astonished at/by sth.
因/对某事感到惊讶
be astonished to do sth.
对做某事感到惊讶
(3)astonishment n.
惊讶
to one's astonishment
令某人惊讶的是
①It was astonishing that she should accept such a hard job.

令人吃惊的是她竟然会接受这么困难的工作。

②He was astonished to see how his hometown had changed in the past 10 years.

看到家乡过去10年的变化，他感到很惊讶。

[练通]——单句语法填空
(1)(2021·新高考全国卷Ⅰ)When the explorers first set foot upon the continent of North America, the skies and lands were alive with an astonishing(astonish) variety of wildlife.

(2)I was just astonished (astonish) at the question in my own mind.

[写美]——一句多译
她不在意我的感情， 这使我很吃惊。

(3)She didn't care about my feelings, which__astonished__me．(定语从句)

(4)It__astonished__me__that she didn't care about my feelings.(it作形式主语)

(5)What__astonished__me__was__that she didn't care about my feelings.(what 引导的主语从句)

(6)To__my__astonishment，she didn't care about my feelings.(astonishment)

[经典句式过关]
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 the way＋定语从句
(教材P29)We move in Time the same way that we move in the other three dimensions. 

我们在时空中移动的方式与我们在其他三维空间中移动的方式相同。
本句中that we move in the other three dimensions是定语从句，先行词为the same way。
(1)way表示“方式；方法”时，其后常接in which或that引导的定语从句，也可以将关系词in which或that省略掉，此时关系词在从句中作状语；
(2)way后接定语从句时，如果关系词在从句中作主语或宾语则用关系代词that/which，作宾语时可以省略。
(3)way表示“方式；方法”时，其后还可接不定式或of doing sth.。
①Would you tell me the way in which/that you learn English?

你能告诉我你学英语的方法吗？

②Do you understand the way which was explained by me just now?

你理解刚才我解释的那个方法吗？

[练通]——单句语法填空
(1)The first thing I would say is that the way that you begin the conversation is very important. 

(2)The way that/which came up at the meeting was unpractical.

(3)You should keep it in mind that comparing notes with your classmates frequently is a good way to__improve(improve) your study.

[写美]——句式升级
(4)(普通表达)Can you work out a way? We can solve the problem in this way.

(高级表达)Can__you__work__out__a__way__(that/in__which)__we__can__solve__the__problem? (定语从句)

[image: image16.png]





 where引导定语从句
(教材P30)In the countries and regions where Zheng He set foot, legends have been passed on about this great explorer. 
在郑和踏上的国家和地区，一直流传着关于这位伟大的探险家的传说。
本句中where引导定语从句。
(1)where引导的定语从句常常修饰表示地点的先行词，在从句中作地点状语；
(2)where引导的定语从句还可修饰抽象地点名词，如point、stage、case、situation、condition、position、environment、activity、race、job、scene、system等；
(3)from where也可引导定语从句；
(4)抽象地点名词后的定语从句中如果缺少主语或宾语，则需用关系代词that或which。
①The house where I lived ten years ago has been pulled down.

我十年前居住的那所房子已经被拆了。

②(2021·天津卷3月)At the Chinese art festival, there are different stands where artists demonstrate their skills and teach the visitors.

在中国艺术节上有不同的展台，在那里艺术家可以展示他们的技巧并教给游客。

[练通]——单句语法填空
(1)I can think of many cases where students knew quite a few English words and expressions but couldn't write a good essay.

(2)Our class is a warm family, where we care for and encourage each other.　

(3)We went up to the top of the hill, from where we had a good view of the whole city.
[写美]——句式升级
(4)(普通表达)Students should involve themselves in community activities. They can gain experience for growth in community activities.

(高级表达)Students should involve themselves in community activities where__they__can__gain__experience__for__growth．(定语从句)
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[学生用书P71]
Ⅰ.品句填词
1．You may find it astonishing(令人惊讶的) that Charlie was taught to sing as soon as he could speak and dance as soon as he could walk.

2．When the fire broke out, people panicked(惊慌失措) and ran in all directions.

3．He insisted(坚决要求) that the problem should be discussed at the meeting.

4．Being an influential(有影响力的) person, it is evident that he will win in the election.
5．Faced with so adequate evidence, the thief had to acknowledge(承认) that he had broken into the office and stolen the computer.

Ⅱ.选词填空
pay a visit to, a total of, regardless of, insist on, on behalf of, allow for, have an impact on, as far as
1．The law requires equal treatment for all, regardless__of race, age, religion or gender.
2．On__behalf__of our company, I would like to express our warm welcome to you.

3．He wrote to the manager and insisted__on an immediate answer.
4．Out of a__total__of 2，602 pupils only 922 passed the test. 
5．Next Sunday we will go and pay__a__visit__to a friend of ours. 
6．Portuguese explorers had charted the west coast of Africa as__far__as Sierra Leone. 
7．The development of new technology continues to have__an__impact__on learning.
8．Has everything been allowed__for in your plan?
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[层级一　小题夯基练][学生用书P155(单独成册)]
维度一　品句填词
1．He works for a highly influential(有影响力的) art magazine.

2．She got into a panic(惊慌) when she  couldn't find her tickets.

3．Keep the receipt as proof(证明) of purchase.

4．We want to strengthen(加强) our ties with them.

5．To build a harmonious(和谐的) society, equal rights and justice are important factors.

6．When seeing his lost son return home safe and sound, he felt a load(负担) off his mind.

7．Scientists are convinced(相信的) of the positive effect of laughter on physical and mental health.

8．The captain (船长) of the ship was advised to turn back due to a sudden heavy storm.

维度二　词形转换和动词的形式变换(用所给词的正确形式填空)

1．It was astonishing (astonish) that their football team won the championships. We all had thought our team was much stronger.

2．The children panicked(panic) when they saw two large dogs running towards them.

3．My parents insisted that I (should)____take(take) a taxi and offered to pay for it.

4．As a famous musician, he is likely to be one of the most influential (influence) figures in the area.

5．Only when we realize the importance of helping each other can we be devoted to building a harmonious (harmony) society.

6．It is generally acknowledged(acknowledge) that learners themselves play a major role in mastering a foreign language.

7．The exercises are designed to strengthen (strong) your stomach muscles.

8．(2020·天津卷7月)The library is now a multimedia zone, loaded(load) with information in many formats.

9．Scientists say there is no convincing(convince) evidence that water pollution has anything to do with the disease.

10．He was born in Hong Kong where he subsequently(subsequent) practised as a lawyer until his retirement.

维度三　固定用法和搭配(在空白处填入一个适当的单词)

1．She wants a job where her management skills can be put to use.
2．I'd like to settle the problem in a way which/that is peaceful.
3．Christmas is a global festival, regardless of religion or location.
4．Even the great speaker sometimes will be in panic and slip into a bathroom for practice before making a speech.
5．Tu Youyou and her team members even insisted on testing the medicine on themselves to make sure that it was safe.

6．Watching TV for a long time has a great influence on children's health.
7．Generally acknowledged as the finest poet in the country, he still lives a low­profile life.
8．He spoke on behalf of all the members of the staff and faculty.

9．The global shortage of work force is becoming more serious. 
维度四　完成句子
1．然而，我仍认为人们应该提倡改进当今能源消耗的方式。
However, I still think people should advocate improvements in__the__way__(that/in__which)__we__use__energy__today．

2．我们已到了必须面对这样一个问题的地步了。

We have come to the point where__we__have__to__face__such__a__problem．
3．这是因为在广播的早期，人们期望那些报道新闻的人能说一口流利的英语。
This is because in the early days of radio, those__who__reported__the__news were expected to speak excellent English.
4．(2021·新高考全国卷Ⅰ)对于旅行者来说，在罗马旅游是昂贵的，这就是为什么许多人选择住在旅社里。

Rome can be pricey for travelers，which__is__why__many__choose to stay in a hostel.

5．音乐节将在早上8点开始，持续三个小时。

The music festival will start at 8：00 in the morning, lasting__three__hours．
[层级二　语篇提能练][学生用书P156(单独成册)]
Ⅰ.阅读理解
A
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Ireland has a very difficult history. The problems started in the 16th century when English rulers tried to conquer Ireland. For hundreds of years, the Irish people fought against the English. Finally, in 1921, the British government was forced to give independence to the south of Ireland. The result is that today there are two “Irelands”. Northern Ireland, in the north, is part of the United Kingdom. The Republic of Ireland, in the south, is an independent country.

In the 1840s the main crop, potato, was affected by diseases and about 750，000 people died of hunger. This, and a shortage (短缺) of work, forced many people to leave Ireland and live in the USA, the UK, Australia and Canada. As a result of these problems, the population fell from 8.2 million in 1841 to 6.6 million in 1851.
For many years, the majority of Irish people earned their living as farmers. Today, many people still work on the land but more and more people are moving to the cities to work in factories and offices. Life in the city is very different from life in the countryside, where things move at a quieter and slower pace.
The Irish are famous for being warm­hearted and friendly. Oscar Wilde, a famous Irish writer, once said that the Irish were “the greatest talkers since the Greeks”. Since independence, Ireland has revived (复兴) its own culture of music, language and literature. Different areas have different styles of old Irish songs which are sung without instruments. Other kinds of Irish music use many different instruments such as the violin, whistles, etc.
【解题导语】　文章从历史、人口发展、经济情况以及社会生活等方面介绍了爱尔兰共和国的过去和现在。
1．What does the author tell us in paragraph 1?
A．How the Irish fought against the English.

B．How Ireland gained independence.
C．How English rulers tried to conquer Ireland.
D．How two “Irelands” came into being.
D　解析：推理判断题。通读第一段可知，本段介绍了爱尔兰共和国(The Republic of Ireland)及北爱尔兰(Northern Ireland)的由来。故选D。
2．What can we learn from the text?

A．Food shortages and a lack of work in the 1840s led to a decline in population in Ireland.
B．People are moving to cities for lack of work in the countryside in Ireland.
C．It is harder to make a living as a farmer than as a factory worker in Ireland.

D．Different kinds of old Irish songs are all sung with instruments in Ireland.
A　解析：细节理解题。通读第二段可知，十九世纪四十年代，由于主要农作物土豆受病害影响及本国工作机会缺乏，大量爱尔兰人迁往其他国家，这使得爱尔兰人口减少。故选A。
3．What does the last paragraph mainly talk about?

A．The Irish culture.
B．The Irish character.
C．The Irish instruments.
D．A famous Irish writer.
A　解析：段落大意题。文章末段从爱尔兰民族的品性、音乐等方面介绍了爱尔兰民族的文化。故选A。
4．What can be the best title for the text?
A．Life in Ireland
B．Ireland: Past and Present

C．A Very Difficult History
D．The Independence of Ireland
B　解析：标题归纳题。通读全文可知，本文从历史、人口发展、经济情况以及社会生活等方面介绍了爱尔兰共和国的过去和现在。故选B。
B
When students got their textbooks at the beginning of the year at San Mateo High School, they also received the Yondr pouch(口袋), a locking device for their phones. The phone slides into it and gets locked through a magnetic (磁力的) device. It's not unlocked again until the final bell rings. The procedure will repeat every day for the rest of the school year.

Adam Gelb, the vice­president, ran a pilot project last year with 20 students and decided to do a school­wide, bell to bell program for this school year. The Yondr pouch is a start­up in San Francisco with a mission to create phone­free spaces, something that is the very thought with Gelb.
“I really think it's about being present and engaging in the adult that's trying to teach you, and your peers that might be in your small group. That's part of the main philosophy that we're trying to spread，” he said.
Brad Friedman, another teacher at the school, said he was becoming concerned with overuse of phones at school. He said he often saw students completely lost in their phones, some not socializing at all with other students.

This week, he's already seeing the difference. “Everyone else was socializing and eating lunch together. That's what I wasn't seeing enough of when phone usage is at its worst，” he said.
A senior at San Mateo High School named Djelani Phillips­Diop said he definitely panicked at first when he heard he had to lock his phone. “I panicked, I guess. Last year when we had phones, I was using it every day，” he said.
In case of emergency, every classroom has the unlocking device. Teachers still have access to their own cellphones and desk phones. “We've gotten all 1，700 students unlocked with a matter of minutes，” said Gelb.
We spoke to four students who, despite their initial panic, agreed that a phone­free school experience has its benefits.
【解题导语】　文章主要介绍了美国加州的圣马特奥市中学在新学期发放课本的同时也发给学生一个用来锁手机的袋子——Yondr口袋，以此来限制学生在校过度使用手机，逐渐把学生的注意力从手机屏幕转移到更有意义的校园活动和社交上来。
5．What can we learn about the Yondr pouch from paragraph 1?
A.It is a device to lock phones.
B．It is a bell to unlock phones.
C．It is a device to be used for a year.
D．It is a phone intended for students.
A　解析：细节理解题。根据第一段中的“they also received the Yondr pouch, a locking device for their phones”可知Yondr口袋是一个用来锁手机的设备，故选A。
6．The Yondr pouch is used more in Gelb's school to ________．
A.create space to use phones freely
B．help the students to be more outgoing
C．encourage more mutual communication among students
D.help the students to realize the harm of overuse of phones
C　解析：细节理解题。根据第三段副校长的原话“I really think it's about being present and engaging in the adult that's trying to teach you, and your peers that might be in your small group. That's part of the main philosophy that we're trying to spread”可知，在学校推广Yondr口袋的目的是让学生不使用手机，专注于参与老师或小组的活动；第五段也提到，没有手机在手，学生们开始相互交流、共进午餐，大家也愿意参与校园社交了，情况发生了很大的变化，故选C。
7．What is Friedman's attitude to the use of the Yondr pouch?
A．Concerned.　　　　
B．Favorable.
C．Disapproving.    
D．Doubtful.
B　解析：观点态度题。根据第四、第五段可知布莱德·弗里德曼看到了使用Yondr口袋前后学生的变化——很多人从沉溺于手机到积极参与社交，校内氛围好了很多，由此推断出他是满意这种变化的，而四个选项中只有“Favorable(赞成的、赞许的)”符合这种“褒”的态度，故选B。
8．What can be learned from the passage?
A．The students were willing to have their phones locked at first.
B．The phone will get unlocked automatically when there is an emergency.
C．Students prefer eating lunch together with their phones in hand.
D．Some students came to realize the benefits of the phone­free program.
D　解析：推理判断题。根据倒数第一段“We spoke to four students who, despite their initial panic, agreed that a phone­free school experience has its benefits.”可推知有一部分学生从最初的恐慌、抵触逐渐转变，最终意识到“无手机校园”的好处，D项中“came to realize the benefits”很好地表达了学生态度的前后变化，且内容契合原文，故选D。
Ⅱ.完形填空
Dressed in a pretty long robe, stylist Xiao Hang walks across the busy Beijing metro, attracting curious glances.
China has been __1__ by Western fashion in recent decades, but many young people like Xiao are looking to the __2__ for their choices of clothes and wearing traditional hanfu. These historic costumes of the Han ethnic group are __3__ a renaissance in part because the government is promoting traditional culture to boost patriotism (爱国主义) and national __4__. Period dramas have also contributed to the __5__ in interest in traditional Chinese clothing. The Story of Minglan, a TV series set in the Song Dynasty, __6__ more than 400 million viewers in three days.
There is no __7__ definition of hanfu since each dynasty has its own style, but the clothes are __8__ by loose, flowing robes, with sleeves that hang down to the knees. “When we were little, we would drape (披) sheets and blankets to __9__ we were wearing beautiful clothes，” Xiao says.
“Two­thirds of my wardrobe is hanfu，” says Yang Jiaming, a high school student dressed in a Tang­style robe and black boots at a hanfu gathering. He wears hanfu under his uniform at school and his classmates and teachers have been __10__ of his style.
The support of the government for Chinese culture has given the hanfu community a(n)__11__. In April 2019, the Communist Youth League of China __12__ a two­day conference on traditional Chinese clothing, including hanfu.
“Clothes are the __13__ of culture，” says Jiang Xue, a member of Beijing­based hanfu club Mowutianxia, which has received __14__ from the Communist Youth League of China. “If we do not even __15__ our traditional clothing or don't wear it, how can we talk about other essential parts of our culture？” she says.

【解题导语】　中国越来越多的年轻人开始穿传统的汉服，这些具有历史意义的汉族服饰正在复兴。
1．A.criticized   
B．welcomed

C．influenced   
D．greeted
C　解析：结合空后内容的转折和常识可知，中国被西方时尚影响。故选C。
2．A.future   
B．present
C．past   
D．moment
C　解析：结合语境可知，此处表示许多年轻人在服装的选择上回顾过去，穿起了传统汉服。故选C。
3．A.suffering   
B．experiencing
C．waiting   
D．preventing
B　解析：这些具有历史意义的汉族服饰正在经历着复兴，部分原因是政府正在推广传统文化，以增强爱国主义和民族认同感。故选B。
4．A.approval   
B．acknowledgement
C．confirmation   
D．identity
D　解析：参见上题解析。national identity意为“民族认同感”。故选D。
5．A.revolution   
B．decline
C．increase   
D．stability
C　解析：历史剧也促进了人们对中国传统服饰的兴趣的增加。故选C。
6．A.inspired   
B．attracted
C．encouraged   
D．accepted
B　解析：以宋朝为背景的电视剧《知否知否应是绿肥红瘦》三天内就吸引了超过4亿观众。attract意为“吸引”。故选B。
7．A.uniform   
B．identical
C．permanent   
D．simple
A　解析：汉服没有统一的定义，因为每个朝代都有自己的风格，但宽松、飘逸的长袍和长至膝盖的袖子是汉服的特点。uniform意为“统一的”。故选A。
8．A.specialized   
B．characterized
C．impressed   
D．decorated

B　解析：参见上题解析。characterize意为“以……为特征”。故选B。
9．A.show   
B．prove
C．pretend   
D．declare
C　解析：在我们小的时候，我们会披上床单和毯子来假装自己穿着漂亮的衣服。pretend意为“假装”。故选C。
10．A.afraid   
B．scared
C．ashamed   
D．supportive

D　解析：结合上下文内容和选项可推知，他的老师和同学们应该是支持他的。故选D。
11．A.start   
B．end
C．boost   
D．call
C　解析：政府对中国文化的支持给汉服群体以激励。boost在此处作名词，表示“帮助，激励”。故选C。
12．A.promoted   
B．addressed
C．cancelled   
D．held
D　解析：2019年4月，中国共产主义青年团举行了为期两天的会议，讨论包括汉服在内的中国传统服饰。故选D。
13．A.protection   
B．signal
C．reproduction   
D．foundation
D　解析：来自北京墨舞天下汉服社的一位成员说：“服装是文化的基础。”foundation意为“基础”。故选D。
14．A.criticism   
B．funding
C．gifts   
D．awards

B　解析：联系上文中的“The support of the government”并结合选项可知，B项funding“资金”符合题意。故选B。
15．A.dislike   
B．realize
C．understand   
D．ignore
C　解析：如果我们都不了解我们的传统服装，或者不穿它，我们怎么能谈论我们文化的其他重要部分呢？故选C。
Ⅲ.语法填空
The word Nushu literally means “women's writing” in Chinese. As the name suggests，Nushu is created and specially used by women.
Often 1.____________(call)“the world's only surviving characters for women”，these slim words were developed from standard written Chinese.In the old days，Nushu 2.____________ (teach) by elderly women to girls at home because female children weren't allowed 3.____________(attend) formal school.During gatherings in villages, women used the characters to write poems or song lyrics to express their emotions 4.____________ were hidden from men.The words were full 5.____________ encouragement and positive energy，and showed an uncommon open­mindedness among women at that time.
Ji Xianlin once said that Nushu is a feminist (女权主义者) symbol.“It's 6.____________ unique writing system created by 7.____________(talent) women who were deprived (剥夺) of the right to education，” he wrote in an article.“It has significance in various 8.____________ (field) and represents Chinese people's strong spirit.”

Nushu was made as a national cultural heritage in 2006.However，it is not 9.____________(wide) used in daily life today.In fact, it is a dying language.Now linguists are taking action to prevent this incredible cultural heritage from 10.____________(disappear).

【解题导语】　本文主要讲了女书的由来。女书是由女性创作的，用来表达自己的情感。它是由才女创造的独特的写作体系，是女权主义的象征，代表了中国的精神。
1．called　解析：考查非谓语动词。逻辑主语these slim words 与动词call之间是动宾关系，所以需用过去分词。故填called。
2．was taught　解析：考查动词的时态和语态。这里指的是古时候女书由年长的女性教给女孩们，所以该句需用一般过去时的被动语态。故填was taught。
3．to attend　解析：考查非谓语动词。allow sb. to do sth.意为“允许某人做某事”，其被动结构为sb. be allowed to do sth.，所以该空需用不定式。故填to attend。
4．that/which　解析：考查定语从句关系词。空处引导定语从句，修饰先行词their emotions，在句中作主语，所以需用关系代词that或者which。故填that/which。
5．of　解析：考查介词。be full of意为“充满”，为固定搭配，这里指的是这些话充满了鼓励和正能量。故填of。
6．a　解析：考查冠词。这里指的是一个独特的写作体系，表示泛指，且unique的发音以辅音音素开头，所以需用冠词a。故填a。
7．talented　解析：考查形容词。这里指的是有才能的女性，所以该空需用形容词来修饰名词women。talented为形容词，意为“有才能的”。故填talented。
8．fields　解析：考查名词复数。field为可数名词，且由various可知，该空需用复数形式。故填fields。
9．widely　解析：考查副词。这里指的是女书今天在日常生活中不被广泛使用，这里需用副词修饰动词use。故填widely。
10．disappearing　解析：考查非谓语动词。from为介词，其后需接名词、代词或动词­ing形式作宾语。故填disappearing。
